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§ 95 Dnr KFKS 2014/24-0 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSSU 2014-04-29 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Skrivelse från fastighetsägare på Älgö 
KFKS 2014/79-214 

Svar från planenheten  

Skrivelse ang Sicklaön 37:46  
KFKS 1996/82-214 

 

Skrivelse från Värmdö kommun ang 
Slussens ombyggnad 

 

 
 

Anmälningar KSAU 2014-05-06 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 14:15  
Cirkulär 14:16  
AB Vårljus  
Dagordning 140319  
Information, förslag ny valberedning 140212  
Protokoll 2 140319  
Bolagsordning och ägardirektiv 140331  
Bolagsordning, bilaga  
Granskning av bolagsordning, SKL  
Kallelse och handlingar 140507  
Kallelse årsstämma 140507  
Nominering av styrelsen 140507  
Nominering av lekmannarevisorer 140507  
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Årsredovisning och koncernredovisning 2013  
Revisionsberättelse  
Upphandling av revisorstjänster 140507  
Särskild valberedning 140507  
Förslag styrelsearvoden 140507  

Övrigt 
 

Styrelseprotokoll Nacka stadshus AB Johanna Magnusson 
Styrelseprotokoll Nysätra Fastighets AB Johanna Magnusson 
Lekmannarevisorernas rapport Nacka Energi 2013 Johanna Magnusson 
Revisionsrapport Nacka Energi 2013 Johanna Magnusson 
Revisionsrapport och årsredovisning Saltsjö Pir AB Johanna Magnusson 
Överenskommelse om samverkan mellan parter, polisen, 
Värmdö, Tyresö och Nacka kommun 

 

Bilaga till överenskommelsen  
Remiss – Översyn av Mälarrådets utskott Samordnings- och 

utvecklingsenheten, 
svar senast 2014-10-31 

Trå Fisksätra/Saltsjöbaden 140324, Minnesanteckningar Ingrid Greger 
Brå och alla Trå 140211, Minnesanteckningar Ingrid Greger 
Brå 20140402, Minnesanteckningar Ingrid Greger 
Fisksätra Folkets Hus revisionsberättelse  
Södertörns Brandförsvarsförbund, sammanträdesprotokoll 
140425 

 

Södertörns Brandförsvarsförbund, justering 140428  
Föreningsrådet i Älta, årsmötesprotokoll 140318  
Föreningsrådet i Älta, verksamhetsberättesle 2013  
 

Anmälningar KS 2014-05-19 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 2014-04-08, 2014-04-29, 
KSAU och KSVU 2014-05-06 

 

 
- - - - - 
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§ 96 Dnr KFKS 2014/25-0 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSSU 2014-04-08 

Ärende Beslutsfattare 
Delegationsbeslut exploatering, sep lista Ulf Crichton, mark- och exploateringschef 
Delegationsbeslut, stadsdirektören, sep lista Lena Dahlstedt, stadsdirektör 
 
Delegationsbeslut mark- och exploateringschefen 

 
Delegationsbeslut stadsdirektören 

 

Delegationsbeslut, anmälningar KSSU 2014-04-29 

Ärende Beslutsfattare 
Fullmakt P 1568-14 överklagande Stadsdirektören Lena Dahlstedt 
Överklagande av Lantmäteriets beslut 2014-
03-21 att avslå Nacka kommuns begäran 
om anteckning av uppsägning av tomträtt i 
fastigheten Nacka Sicklaön 13:83 

Kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau 

Fullmakter gällande Bergs oljehamn Kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau 

Delegationsbeslut mark- och exploatering, 
sep lista 

 

 

Datum Nr Typ av beslut Stadsbyggnadsprojekt Fastighet/-er 
2014-03-20 30 Förvärv av fastigheten 

Rösunda 2:40 
9527 Rösunda 2:40 

Datum Typ av beslut Juridiska enheten Saken 
2014-03-31 Fullmakt T 1403-14 KFKS 2013/263-256 Svaromål 
2014-03-31 Fullmakt  KFKS 2013/263-256 Överklagande 
2014-04-01 Fullmakt mål Ä 881-14 KFKS 2013/263-256 Yttrande 
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Delegationsbeslut KSVU 2014-05-06 

Ärende Beslutsfattare 
Förändring av beslutsattestanter inom 
Produktionsområde Välfärd skola 
Beslut 2014-01-08 
Beslut 2014-03-04 
Beslut 2014-03-19 
Beslut 2014-04-02 
Beslut 2014-04-07 
Beslut 2014-04-11 

Einar Fransson, produktionsdirektör 
Välfärds skola /  Gunilla Schött, tf 
produktionsdirektör Välfärds skola 

Förändring av beslutsattestanter inom 
Produktionsområde Välfärd samhällsservice 

Anette Böe, produktionsdirektör Välfärd 
samhällsservice 

 

Delegationsbeslut, KSAU 2014-05-06 

Ärende Beslutsfattare 
Hans Peters deltagande i Mälartinget  Mats Gerdau, kommunstyrelsens ordförande 
Sidney Holms deltagande i Mälartinget Mats Gerdau, kommunstyrelsens ordförande 
 
- - - - - 
 
 
  

Datum Nr Typ av beslut Stadsbyggnadsprojekt Fastighet/-er 
2014-04-10 21 Servitutsavtal för Älgö 

45:9 
9528 Älgö 45:9 

2014-04-10 30 Överenskommelse om 
fastighetsreglering 

9528 Älgö 31:5 

2014-03-28 19 Tilldelningsbeslut 
entreprenad 
Lokomobilvägen 
gångbana och VA 

9217  
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§ 97 KFKS 2014/301-282 

Taxa för uthyrning av lokaler i stadshuset 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta föreslagen taxa för uthyrning av 
lokaler i Nacka stadshus.  
 

Ärende 
I stadshuset finns cirka 75 mötesrum. De används främst av nämnderna och enheterna i 
stadshuset. Hyran för mötesrummen tas ut via den hyra som tas ut per anställd i stadshuset. 
Anordnare av kommunalt finansierade verksamhet hyr ibland lokalerna. Idag finns ingen 
taxa för att ta ut hyra. Stadsledningskontoret har tagit fram ett förslag som harmonierar 
med de taxor som finns för andra lokaler i kommunen. Kommunstyrelsen tillstyrker att 
fullmäktige antar den. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 51 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 april 2014 
Föreskrift: Taxa för uthyrning av lokaler i stadshuset 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 51 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta föreslagen taxa för uthyrning av 
lokaler i Nacka stadshus.  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade för egen del att den föreslagna föreskriften 
förtydligas med att taxan inte gäller för kommunens styrelser, nämnder och enheter i 
stadshuset, att föreningar, ideella organisationer, anordnare av kommunalt finansierad 
verksamhet eller andra aktörer har möjlighet att hyra sammanträdeslokaler i Nacka 
stadshus, samt att kommunens styrelser, nämnder och enheter i stadshuset har företräde till 
lokalerna. 
 

Yrkanden 
Majvie Swärd (S) yrkade med instämmande av Rolf Wasteson (V), att alla föreningar 
verksamma i Nacka får disponera lokalerna i stadshuset avgiftsfritt. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Majvie Swärds yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Majvie Swärd (S) reserverade sig mot beslutet. 
 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet har tidigare i budgetsammanhang yrkat att föreningar ska ha fri tillgång till 
lokaler i kommunen. Därför är det konsekvent att vi nu begär det även när det gäller 
lokalerna i stadshuset. God tillgång till lokaler för föreningslivet är en viktig demokratisk 
fråga, det ska inte bara vara stora och ekonomiskt starka föreningar som ska kunna låna 
lokaler.” 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”Att underlätta för och samarbeta med föreningslivet är viktigt, och egentligen är frågan 
större än att bara gälla lokalerna i Nacka stadshus. Miljöpartiet anser att det bör finnas 
lokaler i alla kommundelar som föreningslivet kan låna gratis eller hyra för en låg penning. 
Kommunen äger eller disponerar lokaler runt om i hela kommunen och man skulle behöva 
se över hur dessa kan utnyttjas mer effektivt på de tider kommunen inte bedriver någon 
verksamhet där. Eftersom kommunen vid den kommande expansionen kommer att 
tillskapa många nya lokaler är det viktigt att redan från början ha med sig ett tänk, att dessa 
också ska kunna utnyttjas av någon annan än kommunen på ”icke kontorstid”. ” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Stadshuset har kostat skattebetalarna väldigt mycket pengar och ska självklart användas så 
mycket som möjligt. Hyran ska vara låg så att alla ska ha möjlighet att använda lokalerna, 
inte bara daglediga. Det föreslagna påslaget om 750 kr/timme efter kontorstid samt på 
helger är för högt. Om Stadshuset kan bli en prisvärd och välkomnande mötesplats för 
medborgarna kanske vi med tiden kan förlåta skandalen bakom. Föreningslivet i Nacka är 
en något förbisedd kraft. För att det ska blomma och utvecklas krävs låga, och i vissa fall 
inga kostnader för hyror i stadshuset och vissa andra kommunala lokaler.”  
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Majvie Swärd (S) lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
 
”Vi anser att det är väldigt viktigt att det finns god tillgång på lokaler i de olika 
kommundelarna för föreningar som bedriver verksamhet i Nacka. Vårt mål är att lokalerna 
dessa lokaler ska vara avgiftsfria.” 
 
- - - - - 
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§ 98 KFKS 2014/359-012 

Sammanträdesdagar 2015 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar 2015 för sig enligt 

stadsledningskontorets förslag. 
2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 

2015 för sig enligt stadsledningskontorets förslag. 
 

Ärende 
Stadsledningskontoret har tagit fram ett förslag till sammanträdesdagar för 2015. 
Förslaget bygger på en grundstruktur med sammanträden för kommunstyrelsens 
arbetsutskott 13 dagar före kommunstyrelsens sammanträden och dessa sammanträden tre 
veckor före kommunfullmäktiges sammanträden. Justeringar har gjorts för lov/helgdagar. 
Förslaget samspelar med det förslag som stadsledningskontoret kommer att lägga fram till 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott och lägger fram för dess verksamhetsutskott 
och arbetsutskott samtidigt. Förslagen för samtliga dessa redovisas för att underlätta 
bedömning av förslagen sammantaget. 
 
KSSU = kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 
KSAU = kommunstyrelsens arbetsutskott  
KSVU = kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
 
KSSU KSVU/KSAU KS KF 
December 2014 December 2014 12 januari 2 februari 
20 januari 
10 februari 

17 februari 2 mars 23 mars 

3 mars 
17 mars 

24 mars  
 

13 april 27 april 
 

7 april  
28 april 
12 maj  

12 maj 
 

25 maj 
 

15 juni 

26 maj 2 juni 15 juni  - 
11 augusti 18 augusti 31 augusti 21 september 
1 september 15 september 28 september 19 oktober 
6 oktober 13 oktober 26 oktober 16 november 
20 oktober 
3 november 

10 november 23 november 14 december 

24 november 
8 december 

15 december 2016 2016 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 53 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 april 2014 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 53 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade om sammanträdesdagar 2015 för sig enligt 
stadsledningskontorets förslag. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar 2015 för sig enligt 
stadsledningskontorets förslag. 

2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 
2015 för sig enligt stadsledningskontorets förslag. 

 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade med instämmande av Majvie Swärd (S) och Sidney Holm (MP) 
att ärendet skulle återremitteras för att kompletteras med fler kommunfullmäktige-
sammanträden med därtill hörande sammanträden.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet. 
 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Sedan ett par är år antalet Kommunfullmäktigesammanträden neddragna till åtta per år. 
En angiven orsak är att minska kostnaderna. KF är kommunens enda folkvalda arena, 
därför är det viktigt för demokratin i Nacka att inte inskränka förutsättningarna för en 
offentlig politisk debatt där. Det är inte så många år sedan KF hade tio sammanträden per 
år. Vi önskar helst att det återupprättas men som minimum ska ytterligare ett sammanträde 
på våren planeras in. I konsekvens med det ska därför också motsvarande KS och 
utskottsmöten planeras in i anslutning till dem.” 
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Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nacka ska bygga stad och kommer att kraftigt utöka volymen på sina åtaganden. Konstigt 
nog så märks denna arbetsökning inte i den mängd sammanträden som planeras för 
kommande år. Kommer resultatet då istället bli att alltfler politiska beslut fattas av 
tjänstemän? Nackalistan anser att det behövs fler sammanträdesdagar inom de flesta 
politiska organ. För åhörare i kommunfullmäktige är det uppenbart att tiden inte räcker till. 
Många ärenden bordläggs och beslutsprocesser fördröjs. Sommaruppehåll på tre månader 
är inte hållbart. Och som nu, när så mycket händer, och inga beslut kan tas förrän om en 
månad. Dessutom vore det önskvärt med en prioritering så att de viktiga beslutsärendena 
tas tidigt, medan alla är på hugget.” 
 
Carl-Magnus Grenninger (S) lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna 
följande. 
 
"Möjligheterna att fatta beslut i demokratisk, parlamentarisk, representativ ordning 
inskränks successivt i Nacka. För några år sedan avskaffade den dåvarande majoriteten 
områdesnämnderna. Det fick till följd att MSN överhopades med byggnadsärenden, som i 
sin tur medförde att kommunens tjänstemän tvingades ta ett allt större ansvar i olika 
ärenden. Antalet politiker minskade. 
Antalet sammanträden i kommunfullmäktige och i de politiskt tillsatta nämnderna har 
minskat, med hänvisning till att det är onödigt dyrt med många sammanträden. 
Konservativa politiska krafter hänvisar gärna till ekonomi, när man vill minska det politiska 
inflytandet. Att demokrati både kostar pengar, medför att beslutsprocessen blir långsam 
och kräver insatser från politiker är en självklarhet.  
Vi socialdemokrater vill se en utökning av antalet sammanträden i bland annat 
kommunfullmäktige. Fullmäktige är den politiska församling som fattar beslut i alla viktiga, 
övergripande politiska frågor i kommunen. Därför måste det finnas möjlighet att ordentligt 
debattera och genomlysa en fråga, innan slutgiltigt beslut fattas. När nu Nacka "bygger 
stad" kommer många komplicerade ärenden upp, som kräver en omfattande genomlysning.  
En rent praktisk syn på en utökning av antalet sammanträden i fullmäktige är att vi skulle 
slippa att sitta långt in på kvällen för att diskutera frågor. Trötta deltagare fattar sämre 
beslut än pigga." 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”Sedan år 2012 har KF haft 4+4 sammanträden mot tidigare 5+4. Miljöpartiet föredrar att 
vi återgår till det gamla systemet med 5+4 sammanträden. Det känns som om antal ärenden 
att behandla i KF automatiskt minskas i och med färre sammanträden för att i stället 
beslutas på delegation, något som i många fall kan vara till men för Nackas demokratiska 
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utveckling. Eftersom tillväxttakten i Nacka ska gå från hög till extra hög under de 
kommande åren är det märkligt att antal beslut att fattas av oss politiker inte beräknas öka.” 
 
- - - - - 
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§ 99 KFKS 2014/91-229 

Kommunalt bostadsbolag inför byggandet av Nacka stad 
Motion den 3 februari 2014 av Rolf Wasteson (V) och Agneta Johansson (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Förslaget att bilda ett kommunalt bostadsbolag förutsätter en ekonomisk omprioritering 
som kommunfullmäktige inte kan se står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. 
Kommunfullmäktige avslår därför förslaget i motionen. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 3 februari 2014 en motion med förslag om att kommunen återinför ett kommunalt 
bostadsbolag och att detta bolag blir delaktigt i de nya byggprojekt som påbörjas och som 
pågår i kommunen.  
 
I ärendet föreslås att förslaget i motionen avslås. Förslaget att bilda ett kommunalt 
bostadsbolag förutsätter en ekonomisk omprioritering som inte står i rimlig proportion till 
nyttan för kommunen. Förutsättningarna på hyresmarknaden har inte ändrats sedan 
kommunfullmäktige beslutade att sälja Nackahem. Kommunens ansvar för dem som inte 
själva kan ordna sitt boende är inte skäl nog för att återskapa ett kommunalt bostadsbolag. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 58 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 april 2014 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 58 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Förslaget att bilda ett kommunalt bostadsbolag förutsätter en ekonomisk omprioritering 
som kommunfullmäktige inte kan se står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. 
Kommunfullmäktige avslår därför förslaget i motionen.  
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S) och Sidney Holm (MP), 
bifall till förslaget i motionen. 
 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Cathrin 
Bergenstråhles yrkande. 
 

Reservationer 
Majvie Swärd (S) och Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet. 
 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet reservation beskriver varför vi vill att ett kommunalt bostadsbolag 
återupprättas. Vi ser det som ett verktyg för kommunen att kunna realisera en bra 
bostadsförsörjning när behovet av hyresbostäder nu är så stort. Majoriteten pekar på 
ekonomiska prioriteringar (och då prioriteras uppenbarligen hyresrätter bort) . Vi vill 
påpeka att vi i vårt förslag till kommunal budget tagit med en ekonomisk satsning just på 
ett kommunalt bostadsbolag, ett startkapital på 100 Mkr.” 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Kommunen har tydligt visat att man varken har vilja eller förmåga att underhålla och 
förvalta kommunala fastigheter. Man kan se exempel i punkt 14 Lokalförsörjningsplan 
nedan, där Utskogens förskola har så eftersatt underhåll att byggnaderna inte kan räddas! 
Det verkar svårt att tro att kommunen skulle klara att sköta ett kommunalt bostadsbolag 
även om den ekonomiska insatsen inte behöver vara så omfattande. Vilka andra vägar kan 
man gå? Man har förhandlingsläge med de nya exploatörerna och skulle ev kunna investera 
i bostadsrätter, kräva en högre procentsats hyresrätter för kommunala bostadsbehov, hitta 
andra bostadsformer som gynnar ungdomar, invånare med behov av billiga bostäder och 
övriga. Nackalistan har stött bildande av kommunalt bostadsbolag men ser tyvärr inte att 
viljan till detta finns inom Alliansen och är därför öppna också för andra 
bostadsalternativ.”  
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Mats Gerdau (M) lät för Moderaternas kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
 
”Nacka behöver fler hyresrätter. Vi moderater har en ambition att en tredjedel av de nya 
bostäder som byggs ska vara hyresrätter. 5 000 bör byggas till år 2030. För att åstadkomma 
detta behövs inget kommunägt bostadsbolag. Det som behövs är i stället nya detaljplaner 
som gör det möjligt att bygga (där oppositionen ofta säger nej), enklare byggregler och 
större konkurrens på byggmarknaden som pressar kostnaderna och en klok 
markanvisningsstrategi som ger utrymme för att hyresrätter byggs. Alla de åtgärderna är nu 
på väg fram för beslut i kommun och riksdag.  
 
Oppositionens förslag om kommunalt bostadsbolag har många nackdelar, men knappast 
några fördelar. Det skulle kosta stora pengar (som de inte redovisar hur det ska finansieras). 
Det skulle innebära ett risktagande med skattebetalarnas pengar. Det löser inga problem 
med bostadsbrist, eftersom ägande i sig inte ger några nya lägenheter. Det vore olämpligt 
att koncentrera människor som av olika skäl har svårt att få en bostad till vissa 
bostadsområden eftersom det skulle öka segregationen. Vi tycker att det är mycket bättre 
att ha sådana lägenheter insprängda i övrigt bostadsbestånd. Miljonprogrammet 
förskräcker. Därmed är det tydligt att oppositionens förslag endast har ideologiska motiv – 
det viktiga är att det offentliga äger bostäderna. För oss är det viktigare att kommunen ser 
till att det byggs nytt och i övrigt prioriterar pengar till skola och omsorg.”  
 
Majvie Swärd (S) lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
 
”Vi instämmer i motionen från (v) då det är mycket angeläget att kommunen har kvar den 
mark som man äger då denna mark kommer att ianspråktas för de nya byggprojekt som 
kommer i kommunen. Ett kommunalt bostadsbolag kan bygga hyresrätter utan höga 
hyror.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”Miljöpartiet har föreslagit att kommunen ska starta ett kommunalt bostadsbolag i alla 
budgetförslag den här mandatperioden och stöder därför givetvis även motionen från V. 
Här från Miljöpartiets budget för 2014: 
’För att lättare kunna erbjuda alla en bostad i Nacka, vill vi avsätta delar av kommunens pensionspengar 
i en pensionsstiftelse. Stiftelsen ska tillsammans med kommunen äga en allmännyttig bostadsstiftelse som 
ska förvalta och hyra ut bostäder med hyressättning efter allmännyttiga principer, vilket innebär till en 
långsiktig självkostnad. Stiftelsen ska även kunna bygga bostäder och lokaler med utpräglad 
samhällsnytta, som t.ex. gruppboenden för personer med särskilda behov, förskolor och särskolor.’ 
Det är märkligt att kommunen verkar tro att bostadsbyggande är en ideell verksamhet som 
bara kostar en massa pengar, trots att det finns så många privata bolag som har som 
affärsidé att just tjäna pengar på detta.” 
- - - - - 
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§ 100 KFKS 2013/403-319 

Jämställd och miljövänlig snöröjning och 
halkbekämpning 
Motion den 17 juni 2013 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad genom 
tekniska nämndens redovisning i beredningen av motionen om hur dagens 
vinterunderhållsprogram utvärderas och följas upp. 
 

Ärende 
I motionen föreslår Camilla Carlberg och Lars Örback att kommunen uttalar sitt stöd för 
SKLs program för jämställd snöröjning och att detta ska börja gälla från 2013. Dessutom 
vill man att nuvarande vinterunderhåll utvärderas och följs upp.Det finns kommuner som 
infört så kallad jämställd snöröjning. I dessa kommuner innebär det bland att fokus är att 
det ska vara säkrare att gå och cykla och att framkomligheten till förskolor och skolor ska 
bli bättre. Även snöröjning vid busshållsplatser blir bättre.  
 
Tekniska nämnden redovisar i sin beredning att det finns ett behov av att 
vinterunderhållsprogrammet utvärderas ut ett genusperspektiv. I utvärdering ska även 
eventuella omprioriteringar tas fram och även en översyn över kritiska gränsdragningar 
gentemot andra aktörer ska göras. En utvärdering av vinterunderhållsprogrammet innebär 
ett sätt att höja kvaliteten i service och tjänster till medborgarna. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 59 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 april 2014 
Tekniska nämnden den 22 oktober 2013 § 205 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 59 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad genom 
tekniska nämndens redovisning i beredningen av motionen om hur dagens 
vinterunderhållsprogram utvärderas och följas upp. 
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Beslut i tekniska nämnden den 22 oktober 2013 § 205 
Tekniska nämnden föreslog att kommunfullmäktige ger vägenheten i uppdrag att utvärdera 
nuvarande vinterunderhållsprogram ur ett genusperspektiv. I uppdraget ingår att ta fram 
vilka omprioriteringar som behöver göras och vilka gränsdragningar som är kritiska 
gentemot andra aktörer t.ex. lokaltrafik, skolor och centrumanläggningar mm.  
Utvärderingen måste omfatta hur medborgare i Nacka reser på sin väg till förskola/skola så 
att de områden där det huvudsakligen sker via lokaltrafik eller att man går och cyklar med 
barnen kan identifieras för att kunna bedöma de ekonomiska konsekvenserna av eventuella 
omprioriteringar. 
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade bifall till motionens förslag. 
 
Majvie Swärd (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) bifall till arbetsutskottets 
förslag.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Majvie 
Swärds yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
” ” Jämställd snöröjning” som begrepp kan gemene man nog undra över. När man läser 
tjänstehandlingen förstår man vad som menas. Kommunen och tekniska nämnden har 
skrivit ett positivt svar och Nackalistan vill stödja den inriktningen och är nöjda med 
svaret.” 
 
- - - - - 
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§ 101 KFKS 2013/825-379 

Elnät för framtidens bilar 
Motion den 16 december 2013 av Sydney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen i huvudsak redan pågår. 
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionären föreslår följande. 
1. Nacka Energi får tydliga direktiv om att börja anpassa elnätet efter ett framtida samhälle 
med många fler elbilar än idag. 
2. Kommunen vid all nybyggnation ser till att det även byggs laddstationer för både 
långsam-, medel- och snabbladdning av elfordon. 
 
Utredningen visar att Nacka Energi AB (NEAB) är medvetet om att antalet 
snabbladdstationer och elbilar kommer att öka framöver. NEAB uppger att det redan ligger 
i dess uppdrag att bygga ut elnätet i den takt som efterfrågan kräver. Det gäller alla typer av 
elanslutningar snabbladdstationer är inget undantag. I kommande investeringar kommer 
spänningsnivån på inmatningen till Nacka att höjas betydligt och på så vis skapas 
handlingsutrymme för väsentligt högre framtida effektuttag än dagens. Ytterligare direktiv 
behövs inte.  
 
Kommunen har möjlighet att lyfta frågan kring laddstationer med exploatörerna redan i dag 
i nybyggnadsprojekt. Däremot saknas ett strategiskt mål i kommunen som syftar till att 
driva på utvecklingen av snabbladdstationer. Det finns en möjlighet att lyfta in ett 
inriktningsmål i klimatprogrammet som håller på att tas fram, men kan inte utlovas i detta 
motionssvar. Programmet ska tas upp i kommunstyrelsens arbetsutskott i maj 2014 för 
diskussion av målen och beslut.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 60 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 april 2014 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 60 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen i huvudsak redan pågår. 
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Majvie Swärd (S) 
bifall till motionens förslag. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan stöder MP:s motion angående elbilar. Tjänstehandlingen beskriver nuläget 
och menar att man kommer att satsa när behov finns. Nackalistan vill att kommunen tar 
täten i satsningen, liksom motionären, så att fler kan känna trygghet i att satsa på köp av 
elbilar. Exemplet Norge visar att detta var en framgångsrik strategi och där finns också en 
mycket större andel elbilar per invånare.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”I tjänstemannaskrivelsen står att läsa: 
”I bolagets uppdrag ingår det att bygga ut elnätet i den takt som ökningen i efterfrågan 
kräver. Det går däremot inte att anpassa elnätet redan idag för framtidens behov.” 
Detta är alltså ett exempel på den klassiska frågan. Vad kom först, hönan eller ägget? 
Utan en infrastruktur anpassad för elbilar är det inga som skaffar elbilar, och om det inte 
finns några elbilar anpassar man inte heller elnätet eftersom inga elbilar finns. 
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Det är svårt att successivt utöka antalet snabbladdningsstationer för elfordon utan att redan 
i förväg ha byggt större krafttransformatorer i de matande fördelningsstationerna än vad vi 
normalt bygger idag. Att bygga ut dessa i efterhand när behovet uppstår är mycket dyrbart 
då större krafttransformatorer även kräver större ställverk och större byggnader.  
När jag under KSAUs sammanträde den 2013-03-12 ställde frågan om NEAB har för 
avsikt att anpassa elnätet efter en ökande mängd elbilar, svarade NEABs VD Håkan 
Askelöf tydligt ”nej, investeringar p.g.a. framtida prognoser om fler elbilar är ingenting 
NEAB får sia om, det är ett politiskt beslut” ” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är angeläget att infrastruktur för laddning av elbilar byggs upp så som motionen säger. 
Det innebär dock inte att Vänsterpartiet tror och tycker att framtidens lösning för 
transporter ska fortsätta att vara bilen. I första hand måste de kollektiva transporterna 
byggas ut så att huvuddelen av alla persontransporter sker kollektivt. För vissa resor och 
kanske främst transporter kommer dock bilen fortfarande att behövas. Och då bör dessa 
bilar bygga på en så miljövänlig framdrivning som möjligt. Idag förefaller eldrift vara en 
sådan lösning.” 
 
- - - - - 
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§ 102 KFKS 2006/457 

Stadsutveckling och Aalborgåtagandena 
Motion den 20 april 2006 av Tuija Meisaari- Polsa (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslaget att underteckna 
Aalborgdeklarationen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionären föreslår att Nacka kommun ska skriva under det gemensamma dokumentet för 
att delta i nätverket och arbeta i enlighet med de intentioner som finns i 
Aalborgåtagandena.  
       
Mycket av det som Nacka idag arbetar med ligger i linje med Aalborgåtagandena. Flera av 
kommunens övergripande mål speglar Nacka kommuns ambition inom området hållbar 
utveckling. Mycket har hänt sedan 2004 och Aalborgåtagandet. EU2020 täcker på ett 
uppdaterat sätt de avsikter som fanns i Aalborg och ligger till grund för allt 
utvecklingsarbete inom EU under nya programperioden 2014-2020. Kommunstyrelsen är 
positivt till internationellt utbyte rörande hållbarhetsfrågor men detta bör ske inom de 
nätverk i vilka Nacka redan idag är medlem i. 
 
Motionen bordlades i väntan på en utvärdering av Nackas medlemskap i Sveriges 
ekokommuner. Någon sådan utvärdering är varken gjord eller planerad. Eftersom Nacka 
inte är aktiva i Sveriges ekokommuner föreslås att kommunen avslutar sitt medlemskap. 
Detta kommer att behandlas i ett eget ärende. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 61 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 april 2014 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 april 2008 § 117 
Tjänsteskrivelse, Hållbar utveckling 2008 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 61 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslaget att underteckna 
Aalborgdeklarationen. 
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Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 april 2008 § 117 
Arbetsutskottet beslutar att bordlägga ärendet i avvaktan på utvärdering om kommunens 
deltagande i Sveriges Ekokommuner (SEkom). 
 

Yrkanden 
Majvie Swärd (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), bifall till motionens 
förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Majvie Swärds yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Majvie Swärd (S) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Cristina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
Aalborgdeklarationen om stadsutveckling kunde vara ett mycket bra och verksamt 
instrument när Nacka bygger stad. Risken är annars stor att resultatet kan bli fort och fel 
och utan tillräcklig miljöhänsyn. Det är märkligt att Nacka inte har högre miljöambitioner i 
nivå med andra framstående miljöaktiva kommuner som är med i nätverket. Här kunde 
man byta idéer och göra stadsbyggnaden till något annat än bara som betalning för 
tunnelbana till Nacka. Märkligt att man tydligen inte tycker att övriga nordiska länder har 
något att ge i nätverket utan ev vill byta ut det mot ett EU-nätverk. Övriga Norden borde 
ha mycket att ge Nacka eftersom det är i många avseenden världsledande inom 
miljötänkande.  
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”Ibland kan det bli lite för mycket snack och för lite verkstad, jag tycker det är bättre att 
lägga mer kraft och engagemang på de nätverk där kommunen idag är medlem. Det är då 
oroande att läsa i tjänstemannaskrivelsen att kommunen har för avsikt att lämna nätverket 
”Sveriges Ekokommuner” just på grund av bristande engagemang. Sveriges Ekokommuner 
kräver ett aktivt arbete för att minska kommunens klimatpåverkan. Organisationen kräver 
också övergripande styrdokument och program för det arbetet och att 
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medlemskommunerna har en miljösamordnare eller liknande med ansvar för 
klimatfrågorna. I stället för att nå upp till de krav Sveriges Ekokommuner ställer på sina 
medlemmar, överväger man nu den enkla men ohållbara lösningen att lämna nätverket.” 
 
Majvie Swärd (S) lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
 
”Vi anser att det är viktigt att kommunen deltar i ett utvecklingsarbete som t ex 
Aalborgåtagandena innebär, då man får ett nätverk med fler kommuner som har en 
liknande situation och intressen som Nacka har, Att kommunen planerar att lämna Sveriges 
Ekokommuner anser vi vara olyckligt och anser att kommunen ska vara kvar i denna 
organisation.”  
 
- - - - - 
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§ 103 Dnr KFKS 2014/1-201 

Exploatörernas medfinansiering av utbyggnad av 
tunnelbana 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att samtliga exploatörer inom västra Sicklaön ska medfinansiera 
utbyggnaden av tunnelbanan till Nacka och att utgångspunkten för detta ska vara följande  
riktlinjer. 
 
Bostadsrätter/ägarlägenheter 800 kr/kvm BTA 
Hyresrätter 400 kr/kvm BTA 
Handel 150 kr/kvm BTA 
Kontor 1 000 kr/kvm BTA 
Konvertering av kontor till bostäder 150 kr/kvm BTA 

Tabell 1 – Medfinansiering från exploatörer på västra Sicklaön 
BTA beräknas enligt svensk standard SS 021054:2009. Garage räknas inte in i de ytor som genererar bidrag.  
 

Ärende 
En tunnelbanelinje ska byggas ut till Nacka. Kommunen har åtagit sig att själv eller genom 
annan markägare/bostadsexploatör uppföra ca 13 500 bostäder på västra Sicklaön samt ett 
internt mål om att 10 000 nya arbetsplatser ska tillkomma på västra Sicklaön. Bebyggelsen 
ska vara färdigställd senast under år 2030. Kommunen ska bidra med 850 miljoner kronor i 
medfinansiering av utbyggnad av tunnelbana. Exploatörer och fastighetsägare på västra 
Sicklaön kommer att ta del av de fördelar som utbyggnaden av tunnelbanan medför såsom 
förbättrade kommunikationer, möjlighet att förtäta och bygga stad, ökade resurser från 
kommunen för mer effektiv detaljplaneläggning, ökade fastighetsvärden på västra Sicklaön 
och därtill ökade försäljningspriser av fastigheter. Samtliga exploatörer inom västra 
Sicklaön ska därför medfinansiera utbyggnaden av tunnelbanan. Beloppen fastställs i 
samband med tecknande av exploaterings- eller markanvisningsavtal. För åren fram till 
2020 reduceras beloppen i en fallande skala. För det befintliga fastighetsbeståndet kan 
bidrag tillkomma genom särskild förhandling. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 29 april 2014 § 95 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 15 april 2014 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 29 april 2014 § 95 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog att kommunstyrelsen beslutar att 
samtliga exploatörer inom västra Sicklaön ska medfinansiera utbyggnaden av tunnelbanan 
till Nacka och att utgångspunkten för detta ska vara de riktlinjer som redovisas i ärendet. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP)yrkade med instämmande av Rolf Wasteson (V) att medfinansiering och 
tillkommande räntekostnader ska finansieras med skatteintäkter. 
 
Stefan Saläng (FP) yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle (M) och Jan-Eric 
Jansson (KD) bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag med tillägget att  
i förslaget till beslut angiven tabell i tjänsteskrivelsen skulle ingå i beslutet.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Stefan Salängs yrkande. 
 
Kommunstyrelsen avslog Sidney Holms yrkande. 
 

Reservationer 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet. 
 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet är tillfreds med att tunnelbana nu verkar komma att byggas till Nacka. Vi 
anser att staten borde stå för medfinansiering i mycket högre andel än man nu avser att 
göra. Hade det blivit verklighet skulle inte kraven på Nacka att stå för en så omfattande 
delfinansiering ha behövts.  
Exploateringsavgifter från exploatörer är en rimlig form för medfinansiering även om det 
dock finns en risk att det kommer att pressa bostadspriserna uppåt. Den del av den totala 
medfinansieringen på 850 Mkr och tillkommande räntekostnader som inte täcks av 
exploateringsavgifter måste dock finansieras av skattepengar. Vi är klart motståndare till att 
kommunen ska sälja mark man äger för att klara finansieringen. Kommunen har redan idag 
alltför lite mark som kan användas som byggbar mark och ska inte göra sig av med den.” 
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Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”Miljöpartiet motsätter sig att kommunens markförsäljning ska täcka de beräknade 
räntekostnaderna på 180 miljoner kronor. Ända sedan bestämmelsen om skyddet av den 
kommunala förmögenheten förändrades år 1991, har Nackas styrande successivt sålt ut 
kommuninnevånarnas gemensamma egendom för att kunna hålla en av de lägsta 
kommunalskatterna i landet. Miljöpartiet anser att investeringar över tid till 100 % ska 
finansieras med skatteintäkter, dvs. att ”rätta mun efter matsäcken”.” 
 
Carl-Magnus Greninger (S) lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna 
följande. 
 
”Vi socialdemokrater tycker att det är en vettig idé att exploatörerna får delta i 
medfinansiering av utbyggnaden av tunnelbanan. Vi anser dock att det är oansvarigt att 
kommunens ränteutgifter ska finansieras genom försäljning av vår gemensamt ägda 
kommunala mark. Nacka har väldigt lite egen kommunal mark, även om de borgerliga 
politikerna försöker påstå motsatsen. Nacka behöver den marken.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Ränteutgifterna ska inte finansieras genom försäljning av den kommunala marken. 
Nackalistan gick emot tunnelbaneavtalet eftersom faktaunderlaget och analyser inte var 
färdiga. Man vill gärna syna hästen i munnen innan man köper den. Nackalistan anser att 
alla varningslampor blinkar på rött i utformningen av detta ärende! Formuleringen ”För det 
befintliga fastighetsbeståndet kan bidrag tillkomma genom särskild förhandling,” verkar 
oroväckande.  Tunnelbanan är till för att underlätta för människor att ta sig till och från 
jobbet. Nu är inte linjedragningen optimal för sitt syfte. Uppgångar och övrig logistik ska 
styras av medborgarnas behov, inte av fastighetsägarnas pengar och den som bjuder högst. 
Om vi inte ser upp kommer vi att tvingas gå igenom hela Media Markt för att komma ut ur 
tunnelbanan!  
Sen har det smugit sig in ett fel: ”För åren fram till 2020 reduceras beloppen i en fallande 
skala” ska väl ändå vara tvärtom. Man kan inte eftertaxera befintliga fastigheter för 
värdehöjande infrastruktur säger Mats Gerdau, vilket är en lustig kovändning jämfört med 
gatukostnader.  
I den uppdaterade versionen av Översiktsplanens underlag räknar man med att bygga 
11.500 nya bostäder fram till 2022. Av dessa ska ca hälften att ligga på Sicklaön. Det 
innebär en befolkningstillväxt på ca 24.300 inv, som ska ta sig till jobbet. År 1022 har vi 
sannolikt en ny motorvägsbro över Skurusundet som snabbare matar fram trafiken från 
Boo och Värmdö. Vi har minst 3 år kvar till tunnelbanan. Inga utbyggda cykelbanor, ingen 
Östlig förbindelse och knappast någon färdig lösning för Slussen. ( Däremot har vi 
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sannolikt en färdig Kvarnholmsbro…..). Trafiksituationen är som bekant redan hårt 
ansträngd. Prognosen för bostadsbyggandet måste naturligtvis revideras.  
I underlaget står att Nacka planerar för 10.000 nya arbetsplatser. I den företagsbarometer 
som nyligen presenterades av Svenskt Näringsliv rankades Nacka som nr 6 av landets 290 
kommuner, men resultaten var överlag ganska svaga. Lägst ranking fick Nacka för 
bristande infrastruktur, men även för att företagen upplever att det är brist på relevant 
arbetskraft. Vi har redan gott om tomma kontorslokaler, samtidigt som bilköerna ringlar 
långsamt in mot stan och jobben någon annanstans. Här behöver kommunen tänka på 
medborgarna. Företagarna ger Nacka underkänt på nästan alla frågor som rör kommunens 
och politikernas agerande. Upphandling, kommunens tillämpning av lagar och regler, 
service till företag, dialog, e t c  får alla underkänt av företagarna, medan politikerna ger sig 
själva höga poäng. Glädjande är dock att politikernas attityd gentemot företagarna har 
förbättrats och nu når ”knappt godkänt”.” 
 
- - - - - 
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§ 104 Dnr KFKS 2010/64-214 

Detaljplan för Vikingshill och Sommarbo, del av 
Velamsund (område C), Boo  
Hemställan om upphävande av förordnande enligt 113§ byggnadslagen 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen hemställer hos länsstyrelsen att förordnandet enligt  
113 § byggnadslagen upphävs och ger planenheten i uppdrag att lämna in begäran hos 
länsstyrelsen efter att samråd skett med berörda rättighetsinnehavare. 

Ärende 
Ett planförslag har tagits fram för Vikingshill och Sommarbo (område C). Planförslaget har 
varit utställt men den nya detaljplanen är inte antagen. För en del av planområdet, där det 
tidigare funnits en byggnadsplan, gäller ett förordnande enligt 113 § i byggnadslagen om att 
allmän plats ska upplåtas utan ersättning. Förordnandet är överspelat då byggnadsplanen är 
ersatt med en ny detaljplan som anger markanvändningen ”kvartersmark för bostäder”. 
Det nya planförslaget anger samma markanvändning som nu gällande detaljplan dock med 
skillnaden att marken närmast stranden föreslås bli allmän plats, natur/gångväg. Innan den 
nya detaljplanen antas måste kommunen begära hos länsstyrelsen att förordnandet 
upphävs. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 29 april 2014 § 98 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 15 april 2014 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 29 april 2014 § 98 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen hemställer hos länsstyrelsen att förordnandet enligt  
113 § byggnadslagen upphävs och ger planenheten i uppdrag att lämna in begäran hos 
länsstyrelsen efter att samråd skett med berörda rättighetsinnehavare. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 105 Dnr KFKS 2014/324-253 

Försäljning av fastigheten Lännersta 1:255 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska ingå föreslaget köpekontrakt för Lännersta 
1:255. 
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsen med stöd av att fastigheten Lännersta 1.255 finns 
med på listan för planerade fastighetsförsäljningar i Mål och budget 2014-2016 som antogs 
av kommunfullmäktige 2013-11-11, § 250. 

Ärende 
Fastigheten Lännersta 1:255, en villatomt på Lännersta gårdsväg i Lännersta, bedöms inte 
vara strategiskt intressant för kommunen att äga. Den har därför funnits med på listan för 
planerade fastighetsförsäljningar. Nu har markgruppen via mäklare hittat en köpare som är 
villig att förvärva fastigheten för 4.550.000 kronor. Övriga villkor av intresse är: 

• Tillträde 2014-09-01 
• Säljaren (kommunen) står för gatukostnader motsvarande 107156 kronor 
• Säljaren (kommunen) bekostar att ett gammalt bilvrak tas bort och därmed 

eventuell sanering 
• Köparen står för VA-anslutningsavgift 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 29 april 2014 § 99 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 8 april 2014 
Köpekontrakt 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 29 april 2014 § 99 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska ingå bifogat köpekontrakt för Lännersta 
1:255. 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsen med stöd av att fastigheten Lännersta 1.255 finns 
med på listan för planerade fastighetsförsäljningar i Mål och budget 2014-2016 som antogs 
av kommunfullmäktige 2013-11-11, § 250. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 106 Dnr KFKS 2014/244-261 

Upplåtelse av mark till tekniska nämnden för 
återvinningscentral för del av fastigheten Älta 10:51 
inom Ältabergs verksamhetsområde, DP 480 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen upplåta mark till tekniska nämnden inom del av 
fastighet Älta 10:51 för återvinningscentral inom Ältabergs verksamhetsområde. 

Ärende 
• Anläggningsarrendeavtalet tecknas internt inom kommunen mellan 

kommunstyrelsen och tekniska nämnden. 
• Avtalet innebär marken upplåts för en återvinningscentral. 
• Tiden för upplåtelsen är på 10 år och kan förlängas med 1 år i taget. 

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 april 2014 § 82 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 14 mars 2014 
Bilaga 1 Arrendeavtal med tillhörande bilaga 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 april 2014 § 82 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen upplåta mark till tekniska nämnden inom del av 
fastighet Älta 10:51 för återvinningscentral inom Ältabergs verksamhetsområde. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 107 Dnr KFKS 2013/228-280 

Delrapportering–lokalförsörjningsplan för år 2014-2023 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att uppdra till berörda nämnder att årligen i oktober redogöra 
för sina lokal- och anläggningsbehov kommande 15 års period. Oktober 2014 redovisas 
behoven fram till år 2030. 

Ärende 
Kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret för kommunens lokalförsörjning. Som ett 
led i framtagandet av en ny strategi för långsiktigt hållbar lokalförsörjning har en 
lokalförsörjningsplan för åren 2014-2023 tagits fram. Lokalförsörjningsplanen är en viktig 
förutsättning för att kommunstyrelsen på ett strukturerat sätt ska kunna lösa det framtida 
lokalbehovet samordnat med berörda enheter. Lokalförsörjningsplanen redogör för 
behovet av olika lokaler och bostäder under perioden 2014-2023, likväl som för de 
framtagna lösningar som ska sörja för att täcka dessa behov samt redovisar områden där 
arbete för att säkerställa lösningar för att täcka dessa behov återstår. För de lösningar av 
nya lokaler som framgår i lokalförsörjningsplanen uppgår investeringsmängden till ca 2,3 
miljarder kronor för åren 2014-2023. Av dessa bedöms kommunen uppföra lokaler och 
bostäder med egen investering för ca 0,8-1,1 miljarder kronor. Investeringsmängden i 
delrapporteringen är indikativ och kommer att justeras under den kommande perioden. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 29 april 2014 § 111 
Lokalenhetens tjänsteskrivelse den 14 april 2014 
Försörjningsplan 2014-2023 
Inlämning nämndernas behovsunderlag 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 29 april 2014 § 111 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott noterade delrapportering av strategi för 
långsiktigt hållbar lokalförsörjning med lokalförsörjningsplan för åren 2014 till 2023. 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen att uppdra till 
berörda nämnder att årligen i oktober redogöra för sina lokal- och anläggningsbehov 
kommande 15 års period. Oktober 2014 redovisas behoven fram till år 2030. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
 
”Kulturnämnden avser att efter sommaren inkomma med sina bedömda 
lokalförsörjningsbehov så att dessa inarbetas i Strategin för långsiktigt hållbar 
lokalförsörjning.” 
 
Carl-Magnus Grenninger (S) lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna 
följande. 
 
”Det är mycket bra att kommunen har en lokalförsörjningsplan. Det är nödvändigt i en så 
stor kommun som Nacka. Ska det vara meningsfullt att genomföra en heltäckande sådan 
måste den vara så förfinad att det blir möjligt att dra konkreta slutsatser ur planen. Hittills 
har kommunen fått göra alltför många "brandkårsutryckningar", där det redan från början 
framgått att resultatet kommer att bli halvdant. Vi socialdemokrater bejakar en bättre 
långsiktig planering, även om vi inser de problem som kan uppstår i samband med det så 
kallade fria kundvalet.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”För att bättre kunna styra över en långsiktigt hållbar lokalförsörjning i Nacka och lättare 
kunna erbjuda alla en bostad, vill vi avsätta delar av kommunens pensionspengar i en 
pensionsstiftelse. Stiftelsen ska tillsammans med kommunen äga en allmännyttig 
bostadsstiftelse som ska förvalta och hyra ut bostäder med hyressättning efter allmännyttiga 
principer, vilket innebär till en långsiktig självkostnad. 
Stiftelsen ska även kunna bygga bostäder och lokaler med utpräglad samhällsnytta, som 
trygghetsbostäder för äldre, gruppboenden för personer med särskilda behov, förskolor 
och särskolor m.m. I dag saknas t.ex. trygghetsbostäder för äldre helt i kommunen trots att 
det efterfrågas. Bolaget är tänkt att bygga i egen regi på kommunens egen mark. Genom att 
investera våra pensionspengar lokalt, bidrar de och gör nytta i utvecklingen av kommunen. 
Som det är idag förlitar sig kommunen för mycket på att privata aktörer ska stå för delar av 
kommunens lokalförsörjning. Det är dock osäkert hur mycket man kan räkna med detta då 
privata aktörer inte gör något de inte räknar med att kunna tjäna pengar på.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Underhållsskulden framgår i handlingarna här. Till exempel är underhållet på Utskogens 
förskola så eftersatt att byggnaderna inte kan räddas. Behovet av sportanläggningar är stort 
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i kommunen. Lokalförsörjningsplanen tar upp 5 st, samtliga med preliminär lösning, färdiga 
år xxx. Här är det önskvärt med färdiga och mer precisa tidplaner, så att utbyggnaden sker i 
takt med befolkningsökningen. Det går rykten om att idrottsanläggningar ska minska i 
västra Sickla till förmån för bostadsbyggande. Om det är sant så är det ett steg i fel riktning 
anser Nackalistan. Fler invånare, inte minst barn och ungdomar, ska resultera i fler 
idrottsanläggningar, inte tvärtom. Med de underhållsinsatser som hade krävts under år 2013 
så skulle Nackas ”överskott” ha varit nästan noll kr.”  
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Utbildningsnämnden har länge gjort den här typen av lokalförsörjningsplaner men det har 
ändå inte medfört att kommunen varit rustad med lokaler när väl behoven uppstått. Att 
göra planer och prognoser är en sak men det gäller också att sedan använda det materialet 
och verkligen se till att lokaler finns på plats när de behövs. Där har et brustit från den 
moderatledda majoriteten. I många sammanhang har man väntat och hoppats på att privata 
anordnare skulle bygga i egen regi så att kommunen slipper. Det är dels ett sätt att tvinga 
brukarna (i många fall elever) att just välja det privata alternativet, men det har i många fall 
också lett till att kommunen inte kunnat leva upp till sitt ansvar att kunna erbjuda 
verksamheter just p.g.a. av brist på lokaler.” 
 
- - - - - 
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§ 108 Dnr KFKS 2014/117-513 

Enklare snabbcykelbana mellan Nacka Forum och Sickla 

Beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker att tekniska nämnden utreder en bredare gång- och cykelbana 
sträckan Nacka Forum – Sickla i enlighet med strukturplanen och den föreslagna 
cykelplanen.  
 
Kommunstyrelsen ger tekniska nämnden i uppdrag att pröva åtgärder för att förbättra 
framkomligheten för cyklister längs Värmdövägen i avvaktan på genomförande av 
cykelplanen. 
 
Kommunstyrelsen bedömer i detta att tekniska nämnden genomfört kommunfullmäktiges 
uppdrag i beslutet om mål och budget 2014-2016 att pröva en enklare snabbcykelbana. 
 

Ärende 
Tekniska nämnden har utrett kommunfullmäktiges uppdrag i beslutet om mål och budget 
2014-2016, om att pröva ett pilotprojekt med en enklare snabbcykelbana sträckan Nacka 
Forum – Sickla, mellan vägbanan och befintlig gång- och cykelväg. I beslut den 11 februari 
2014 bedömer tekniska nämnden att pilotprojektet inte bör genomföras då 1) juridiskt stöd 
för trafiklösningen saknas, 2) säkerheten inte kan säkerställas och 3)vägutrymme saknas. 
Nämnden förespråkar istället en bredare gång- och cykelbana där man kan cykla fort med 
få stopp och få konfliktpunkter med övriga trafikanter i enlighet med den lösning som 
anges i förslag till cykelplan som nu är på remiss. 
 
Tekniska nämnden lyfter fram att det tilltänkta vägutrymmet är begränsat och att det skulle 
det krävas en omfattande ombyggnad för att kunna skapa snabbcykelbanorna. Nämnden 
bedömer vidare att den föreslaga snabbcykelbanan skulle medföra försämrad trafiksäkerhet 
och försämrad framkomlighet för kollektivtrafiken. Till detta kommer att utformningen av 
gaturummet regleras i trafikförordningen och att en kommun har begränsade möjligheter 
att hitta på egna trafiklösningar och trafikregler. Tekniska nämnden bedömer att 
trafikförordningen inte tillåter ett sådant uppmålat snabbcykelstråk som avses i fullmäktiges 
uppdrag. Denna bedömning ställer sig även tjänstemän från Sveriges kommuner och 
landsting och Transportstyrelsen samt anlitade trafikkonsulter bakom.  
 
Stadsutvecklingsutskottet delar tekniska nämndens bedömning att det saknas 
förutsättningar för att genomföra det föreslagna snabbcykelstråket. Kommunstyrelsen 
tillstyrker att tekniska nämnden i stället utreder en bredare gång- och cykelbana, en 
stadscykelbana, i enlighet med strukturplanen och den lösning som anges i förslaget till 
cykelplan, där få konfliktpunkter med övriga trafikanter uppstår. Kommunstyrelsen vill 
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också att tekniska nämnden ska pröva åtgärder för att förbättra framkomligheten för 
cyklister längs Värmdövägen i avvaktan på genomförande av cykelplanen. 
  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 april 2014 § 81 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 25 februari 2014 § 45 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 februari 2014 
Bilaga 1: Protokollsutdrag Teknisk nämnd 11 februari 2014 § 19 
Bilaga 2: Sweco Infrastructure AB (2013). PM Cykelfält längs Värmdövägen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 april 2014 § 81 
Kommunstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 25 februari 2014 § 45 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen tillstyrker att tekniska nämnden utreder en bredare gång- och cykelbana 
sträckan Nacka Forum – Sickla i enlighet med strukturplanen och den föreslagna 
cykelplanen. Kommunstyrelsen bedömer i detta att tekniska nämnden genomfört 
kommunfullmäktiges uppdrag i beslutet om mål och budget 2014-2016 att pröva en enklare 
snabbcykelbana. 

Beslut i tekniska nämnden 11 februari 2014 § 19 
Tekniska nämnden bedömde att pilotprojektet med en enklare snabbcykelbana mellan 
Nacka Forum och Sickla inte bör genomföras då juridiskt stöd för trafiklösningen saknas, 
säkerheten inte kan säkerställas och vägutrymme saknas. 
Beslutet ställdes till kommunstyrelsen för särskilt för ställningstagande till fortsatt hantering 
av frågan i relation till fullmäktiges beslut om att pröva pilotprojektet.  
Tekniska nämnden förespråkade istället en bredare gång- och cykelbana där det kommer 
att kunna gå att cykla fort med få stopp och få konfliktpunkter med övriga trafikanter i 
enlighet med förslaget i cykelplanen. 
 

Yrkanden 
Stefan Saläng (FP) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) och Khashayar 
Farmanbar (S), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag med tillägget att ge tekniska 
nämnden i uppdrag att pröva åtgärder för att förbättra framkomligheten för cyklister längs 
Värmdövägen i avvaktan på genomförande av cykelplanen. 
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Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C) och Sidney Holm 
(MP) att ett försök som innebar att man skulle måla ett fält för cyklister i bilarnas körfält 
skulle genomföras, i syfte att öka utrymmet för cykelpendlare. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Stefan Salängs yrkande. 
 
Kommunstyrelsen avslog Jan-Eric Janssons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan stöder Kristdemokraternas modifierade förslag till förbättrade cykelbanor.” 
 
Peter Zethraeus (M) lät för Moderaternas kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
 
”Det är viktigt att det finns en säker och effektiv infrastruktur för cykelpendling i Nacka. 
Det är bra för miljön, bra för folkhälsan och det lättar dessutom på det övriga trafiktrycket, 
både för bil och kollektivtrafik. Mängden pendlingscyklister ökar stadigt och inför den 
kommande Slussenombyggnaden finns skäl att förvänta sig ett ännu större tryck. 
Kds förslag om en förenklad snabbcykelbana läng Värmdövägen i väntan på mer 
permanenta lösningar (Cykelplanen) är lovvärt.  Jag tycker att det är ett bra förslag, men det 
verkar svårt att genomföra. Bättre då att satsa på den lösning som ryms i Cykelplanen. 
 Men det är bråttom.  Det är viktigt att planen antas och att utbyggnaden av ett 
snabbcykelstråk längs Värmdövägen kommer igång så fort som möjligt.   
Dagens cykelbana längs Värmdövägen är inte tillräckligt bra. Här ryms ett stort antal farliga 
punkter. Tilläggsyrkandet om löpande åtgärder för att förbättra dagens situation i väntan på 
den framtida lösningen är därför väldigt positiv.”   
 
Jan-Eric Jansson (KD) lät för Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna 
följande.  
 
”En fråga som vi Kristdemokrater ofta ställer är: ”Vad kan göras åt det trafikproblem som 
orsakas av snabbcyklande pendlare utefter Värmdövägen?” Polisens officiella olycksstatistik 
visar att cyklister ofta är inblandade i olyckor. Dessutom finns ett stort mörkertal över 
incidenter och skador där cyklister är inblandade. 
Vår fråga, som vi specificerat utifrån alliansens majoritetsöverenskommelse, lyder: ”Vad vi 
kan göra nu, på kort sikt.” Sweco svarar i sin utredning på en annan fråga, nämligen: 
”Vilken trafikåtgärd är bäst för att skapa trygg och säker trafik för cyklister och andra 
trafikanter?” Swecos slutsats är att det bästa är en separat cykelbana. Den uppfattningen 
delar vi kristdemokrater helt. En bred bana är den bästa lösningen, en som följer 
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Saltsjöbanans spår, så som beskrivs i Nackas cykelplan. Men den lösningen är inte möjlig 
att ta fram inom de närmsta 10 åren. Nacka bygger här stad och har till och med planer på 
att lyfta Saltsjöbanans spår. Bara att ta fram en detaljplan har hittills tagit 5 år. Här handlar 
det dessutom om flera detaljplaner. 
Sweco säger att ”cykelfält är en bra lösning i tättbebyggda områden där det av ekonomiska 
eller utrymmesmässiga skäl inte går att anlägga säkra och väl utformade lösningar med 
cykelbana”. På Värmdövägen är situationen att snabbt cyklande pendlare färdas i körbanan, 
därför att cykelbanan är otillräcklig och inte medger cykelpendling på ett säkert sätt. 
Därmed faller också Swecos påstående att cykelfält inte används om det finns cykelbana. 
Redan i dag cyklar många i bilarnas körfält, och inte på cykelbanan, trots att det finns 
cykelbana. 
”De juridiska aspekterna i trafikförordningen ger ingen entydig vägledning om hur en 
eventuell utformning med parallell infrastruktur, med både körfält och cykelbana, ska 
användas.” säger Sweco. Vår föreslagna lösning, cykelfält invid en cykelbana, som kanske 
inte finns någon annanstans, beror på att utefter Värmdövägen har vi speciella 
omständigheter. Vi förtätar och bygger stad, ändrar infrastrukturen med tunnelbana, buss, 
och spårväg. Denna utmaning vid omdaning, delar vi med till exempel Stockholm, vid 
ombyggnaden av Slussen. Under 10–15 års byggande måste Nacka lösa dagens problem på 
både ett trafiksäkert och ekonomiskt försvarbart sätt. 
Att anlägga en cykelbana, som inom kort måste rivas upp när Saltsjöbanans spår eller 
Värmdövägen läggs om, är inte ekonomiskt försvarbart. Utifrån trafiksäkerhetsskäl är det 
heller inte försvarbart att underlåta att göra vad vi kan göra idag, bara för att vi har en 
lösning efter 2025. Ett cykelfält gör dagens trafik säkrare och underlättar alternativ pendling 
som vi så väl behöver få till av både miljö- och säkerhetsskäl.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”Det är bara att beklaga att förutsättningarna för en ”snabbcykelbana” mellan Nacka 
Forum och Sickla inte bedöms vara bättre vilket pekar på vikten att på allvar ta med cykeln 
i planeringen av den nya staden i Nacka. Vi delar dock inte helt tjänstemännens bedömning 
av läget. Vi tror att en ”snabbcykelbana” mestadels skulle utnyttjas av de som redan idag 
cyklar på vägbanan och av de som gärna skulle vilja cykla lite fortare än vad säkerheten 
medger idag på den vanliga cykelbanan.  Föräldrar som är ute och cyklar med små barn och 
andra som cyklar långsamt kommer med största sannolikhet även fortsättningsvis använda 
den vanliga cykelbanan. Vi tror att en oskyddad trafikant löper större risk att blir påkörd av 
en cyklist på den vanliga cykelbanan än att en cyklist blir påkörd av ett motorfordon på en 
”snabbcykelbana”. 
Det går också att med relativt enkla åtgärder förbättra framkomligheten och säkerheten på 
befintlig cykelbana även med bibehållen trafiklösning. En uträtning av cykelbanan med 
borttagande av alla tvära kurvor, hastighetssänkning för bilar vid på- och avfartsramperna, 
färgmarkering och bättre skyltning samt en breddning av cykelbanan, särskilt vid 
busshållplatserna skulle leda till stora förbättringar. Omvandling av en del gatuutrymme kan 
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också bli nödvändig där tillräcklig bredd på cykelbanor inte kan uppnås på annat sätt, allt 
enligt kommunens prioritetsordning av olika trafikslag.  
Även om det inte blir en ”snabbcykelbana” på den aktuella sträckan är det viktigt att 
kommunen omgående gör kraftfulla satsningar för att förbättra cykelinfrastrukturen i 
Nacka. Miljöpartiet vill att kommunens cykelplan ska vara fullt genomförd senast år 2018 
istället för år 2030 som är den styrande Alliansens ambition. Allting är möjligt, det handlar 
om hur man prioriterar.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande. 
 
”Miljövänlig arbetspendling är en förutsättning för tillväxt, jobb och en grön framtid i vår 
kommun.  Därför vill vi gärna se en seriös satsning på cykelbanor. Samtidigt är 
säkerhetsaspekten väldigt viktigt, för cykelpendlarna likväl småbarnsföräldrar, pensionärer 
och andra fotgängare som kan känna sig otrygga när de går bredvid en cykelbana. Därför 
vill vi att nämnden handhar ärendet och överväger säkerhetsaspekter i samband med 
anläggande av snabbcykelbanor.” 
 
- - - - - 
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§ 109 KFKS 2014/348-103 

Samlad verksamhetsberättelse för kommunstyrelsens 
brottsförebyggande råd och lokala trygg- och 
säkerhetsråd 2013  

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar verksamhetsberättelsen till protokollet. 
 

Ärende 
Samordnings- och utvecklingsenheten har i uppdrag att utgöra tjänstemannastöd för flera 
av kommunstyrelsens råd. Inom ramen för detta uppdrag sammanställs därför en samlad 
verksamhetsberättelse för det brottsförebyggande rådet (BRÅ)och de trygg- och 
säkerhetsråd (TRÅ) som finns. Kommunens lokala TRÅ tar varje år fram en handlingsplan, 
prioriterade områden eller teman som det även kallas, enligt vilken arbetet i råden bedrivs.  
 
Under året har information om rådens arbete efterfrågats av politiken. Samordnings- och 
utvecklingsenheten har därför i samverkan med sekreteraren för de råd man ansvarar för 
tagit fram en rutin för hur minnesanteckningar upprättas, distribueras och arkiveras. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 46 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 april 2014 
Verksamhetsberättelsen TRÅ & BRÅ 2013 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 46 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar verksamhetsberättelsen till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 110 KFKS 2013/182-040 

Månadsbokslut mars 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2014. 
 

Ärende 
Årsprognosen för årets resultat är 48 miljoner kronor (mnkr), 13 mnkr sämre än budget. 
Prognosen för balanskravsresultatet är 44 mnkr, vilket är 16 mnkr sämre än budget. Den 
negativa avvikelsen beror till stor del på att social- och äldre nämnden lämnar en 
årsprognos som avviker negativt med 35 mnkr jämfört med budget. Årsprognosen för det 
kommunala produktionsområdet Välfärd samhällsservice är en negativ avvikelse på 1,5 
mnkr. Utbildningsnämnden lämnar en positiv årsprognos på 8 mnkr bättre än budget. I 
övrigt lämnar det flesta nämnder och verksamheter prognoser som är i enlighet med 
budget. Det krävs kraftfulla åtgärder för att nå en ekonomi i balans med budget, särskilt 
inom social- och äldrenämnden. Arbete pågår inom nämnden med att ta fram åtgärdsplaner 
inom områden med negativa avvikelser.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 47 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 april 2014 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 47 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2014. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
 
  



 45 (66) 
 19 maj 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 111 KFKS 2014/347-013 

Befolkningsutveckling i Nacka kommun – utfall och 
prognos 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
I slutet av 2013 bodde 94 400 personer i Nacka kommun. Befolkningstillväxten under 2013 
var drygt 1 500 personer, något lägre än den genomsnittliga årliga tillväxten de senaste tio 
åren. Tillväxttakten förväntas ligga på ungefär samma nivå 2014 för att sedan successivt 
öka, i takt med att bostadsbyggandet i kommunen ökar. Bostadsbyggandet – som legat på 
drygt 500 nya bostäder per år den senaste tioårsperioden – planeras vara mer än dubbelt så 
högt under den kommande tioårsperioden och den genomsnittliga befolkningstillväxten 
beräknas ligga på omkring 2600 personer per år. Denna höga tillväxttakt kommer att 
fortsätta fram till år 2030. Om tio år beräknas folkmängden i Nacka vara 120 000 och år 
2030 140 000 personer. Befolkningstillväxten kommer att vara som högst på Sicklaön. 
Antalet skolbarn kommer att öka kraftigt i antal under de närmaste åren. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 48 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 april 2014 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 48 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
 
  



 46 (66) 
 19 maj 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 112 KFKS 2013/512-040 

Prissättning av gemensamma administrativa 
stödtjänster 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer principerna för beräkning av gemensamma administrativa 
stödtjänster avseende år 2015. 
 

Ärende 
Principerna som fastställdes 2014 för beräkning och fördelning av de gemensamma 
administrativa stödtjänsterna kvarstår, men med justeringar för IT-enhetens och 
serviceenhetens beräkningar. Förändringarna baseras bland annat på att mer och mer av 
IT-driften tas över i egen regi och att enheterna själva kan påverka exempelvis sin lagring 
på kommunens gemensamma servrar.  
 
Inför arbetet med ramärendet 2015-2017och internbudget 2015 är det viktigt att 
kommunens verksamheter känner till kostnaderna för de administrativa stödtjänsterna. 
Både priser och underlag för vad enheter och verksamheter ska betala fastställas i god tid 
inför nämndernas beslut om mål och budget för nästkommande år samt när nämnder och 
verksamheternas ska redovisa internbudget.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 49 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 april 2014 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 49 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen fastställer principerna för beräkning av gemensamma administrativa 
stödtjänster avseende år 2015. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 113 KFKS 2013/512-040 

Fastställande av driftsbudget och ingående totalt kapital 
för intäktsfinansierade verksamheter år 2014 
”Överföringsärendet” 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer driftsbudget för 2014 i enlighet med tabell 1 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2014 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd skola” till -44,9 miljoner kronor i enlighet med tabell 2 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2014 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd samhällsservice” till -9,7 miljoner kronor i enlighet med tabell 3 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Ärende 
Enligt reglementet för ekonomistyrning har kommunstyrelsen rätt att justera budgeten för 
finansieringsnämnder utifrån specifika regler. Exempelvis ska nämndernas behov av att 
budgetera för projekt över åren tillgodoses i budgeten. I princip överförs alltid underskott 
till nästa års budget om inte nämnden kan påvisa att underskottet uppstått på grund av att 
nämnden har fått tillkommande uppgifter eller uppdrag under året. Överskott som 
genererats av samma orsaker överförs inte till nästkommande år. Det innebär att 
driftbudgeten för verksamhetens intäkter och kostnader är oförändrad jämfört med 
kommunfullmäktiges beslut § 250 11 november 2013. 
 
Överföring av över- och underskott mellan åren är en central del av styrningen i Nacka och 
syftar till att skapa långsiktiga planeringsmöjligheter, ansvarstagande och hushållning med 
skattepengar för kommunens skolor, särskilda boenden och andra verksamheter och 
enheter.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 50 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 april 2014 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 50 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen fastställer driftsbudget för 2014 i enlighet med tabell 1 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2014 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd skola” till -44,9 miljoner kronor i enlighet med tabell 2 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2014 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd samhällsservice” till -9,7 miljoner kronor i enlighet med tabell 3 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
Majvie Swärd (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet med hänvisning 
till eget budgetförslag.  
 

Reservationer 
Rolf Wasteson (V) och Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”I andra kommuner är det inte alls ovanligt att kommunens egna skolor och förskolor får 
full kostnadstäckning för sina hyreskostnader. Detta är ett accepterat undantag från det i 
övrigt gällande kravet på likabehandling av kommunala och friskolor. Om vi hade samma 
system här i Nacka slapp vi oroa oss för att bli dragna inför domstol för åsidosättande av 
likabehandlingsprincipen av friskolor, någonting som skulle kunna stå Nackas 
skattebetalare mycket dyrt.  
Kommunen har ett stort ansvar i att tillhandahålla ändamålsenliga lokaler för 
skolverksamhet och i detta uppdrag borde även ingå att se till så lokalkostnaden inte 
påverkar kvalitén på utbildningen negativt. 
Miljöpartiet anser att hyresersättningen inte ska ingå i skolpengen utan ska ersättas i ett 
system vid sidan om denna. Det är viktigt att alla skolor genom skolpengen får lika mycket 
pengar per elev till den pedagogiska verksamheten. 
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Underskott uppkomna p.g.a. dagens bristfälliga ekonomistyrning är väldigt svåra att hantera 
på ett tillfredsställande sätt.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet har i många år varit kritiska till systemet med överföringar av över- och 
underskott. Tanken att långt in på året kunna minska en nämnds budget med föregående 
års underskott är fel tänkt. En nämnd som haft problem med sin budget kommer inte att få 
det lättare att klara av den om man får den kraftigt minskad, möjligheterna att kompensera 
det inskränker sig i princip till akuta kraftiga nedskärningar av verksamheten. Det straffar i 
och för sig verksamheten och dess personal (om man nu anser att de gjort sig skyldiga till 
oaktsamhet när de inte lyckats hålla budgeten) men det drabbar framför allt brukare och 
Nackaborna. Självklart ska verksamheterna hushålla med sina resurser men sättet att gå till 
väga är fel.  
 
Dessbättre låg inget förslag i år om att överföra förluster från 2013 men eftersom principen  
ändå är fel. Beslutet innebär därför att fastställa den budget som alliansmajoriteten fick 
igenom vid budget-KF i november. Då hade Vänsterpartiet ett eget budgetförslag med 
andra satsningar och andra ramar varför vi nu väljer att avstå från att delta i beslutat att 
indirekt godkänna majoritetsbudgeten.” 
 
- - - - - 
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§ 114 KFKS 2014/303-001 

Kartläggning av lokaler för musik- och kulturskole-
verksamhet i Boo 
Redovisning från kulturnämnden 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har gett kulturnämnden i uppdrag att kartlägga behovet av lokaler i Boo 
för musikskolornas verksamhet samt att, i samverkan med lokalenheten och externa parter, 
vidta åtgärder så att behoven täcks. Resultatet visar att hälften av musikskolorna har behov 
av lokaler i Boo. Endast tre av tio skolor svarade på frågan om de kunde upplåta sina 
lokaler. Det innebär att det kan finnas utrymme för ytterligare lokalupplåtelse i skolorna. 
Lokalenhetens kartläggning visar vidare att det idag inte heller finns några tillgängliga 
lokaler i kommunens övriga lokalbestånd. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 52 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 april 2014 
Kulturnämnden den 4 december 2013 § 76 
Brev från Boo folkets hus till kultur- och utbildningsnämnden 
Kartläggning av lokaler för musik- och kulturskoleverksamhet i Boo 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 52 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Beslut i kulturnämnden den 4 december 2013 § 76 
1. Kulturnämnden noterade informationen till protokollet.  
2. Kulturnämnden beslutade att skicka skrivelsen till kommunstyrelsen.  
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Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) och Stefan Saläng (FP), 
bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans Petes yrkande. 
 
Christina Ståldal (NL) närvarade inte vid beslutet på grund av jäv. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C), Mats Gerdau (M) och Stefan Saläng (FP) lät anteckna följande. 
 
”Kulturnämnden har definierat behov av lokaler för musikskole- och kulturkursverksamhet 
i Boo. Det har framförts bl.a i samband med nämndens remissvar beträffande 
planprogrammet för Orminge centrum. Vidare kommer kulturnämnden att specificera 
detta i samband med den lokalbehovsredovisning som ska göras till fastighetsprocessen i 
höst. Det är dock viktigt att man ser över lokalbehovet brett och även inventerar vilka 
lokaler som kan vara tillgängliga utanför det kommunala fastighetsbeståndet. Exempelvis 
har Svenska kyrkan relativt stora lokaler i centrum. Även Folkets hus i Orminge är 
självklart en viktig resurs i sammanhanget.” 
 
Jan-Eric Jansson (KD) lät för Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna 
följande. 
 
”Kommunstyrelsens arbetsutskott informerades om en kartläggning av behovet av lokaler 
för musik-och kulturverksamhet i Boo. Tyvärr måste vi Kristdemokrater konstatera att vi 
inte fått svar på frågan om hur stort lokalbehovet är? 
Boo Folket hus framför att behovet i Boo kommundel är stort och inte alls täcks av 
befintliga lokaler i området. I Kommunens kartläggning är det bara tre av tio skolor som 
svarat på frågan om det finns tillräckligt utrymme i deras skolor för musik och 
kulturverksamhet. Det är ett alldeles för litet underlag för att ge någon vägledning i hur 
stort utbudet av lokaler verkligen är. 
Kristdemokraterna beklagar att samarbetet med Boo Folkets hus inte fullföljdes. KSAU:s 
motivering var bland annat att lokalbehovet för musikskolan kunde täckas på annat sätt. 
Det är fortfarande inte klarlagt på vilket sätt det skulle kunna ske. Det finns därför 
fortfarande en osäkerhet om förutsättningarna för musikskolan att utvecklas i Boo.” 
 
- - - - - 
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§ 115 KFKS 2014/331-709 

SOU 2014:2; framtidens valfrihetssystem – inom 
socialtjänsten 
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag till yttrande över SOU 2014:2, framtidens 
valfrihetssystem. 
 

Ärende 
Nacka kommun har fått på remiss att yttra sig över betänkandet Framtidens 
valfrihetssystem – inom socialtjänsten (SOU 2014:2). Betänkandet inleds med en 
beskrivning av hur valfrihetssystemen utvecklats och dess betydelse för brukarna. Därefter 
följer en kartläggning av befintliga utförare och en jämförelse av kvalitet, kostnader och 
effektivitet mellan kommuner som tillämpar respektive inte tillämpar lagen om 
valfrihetssystem (LOV). Betänkandet belyser även sambandet mellan vinstutdelning, 
ersättningssystem och kvalitet samt frågor om kvalitetssäkring och ekonomisk uppföljning. 
Betänkandet avslutas med förslag om utökad valfrihet och hur brukarna kan stödjas i valet 
av utförare. 
 
I yttrandet redogörs för Nacka kommuns synpunkter på betänkandet. Sammanfattningsvis 
finns det inget att invända mot en utökad valfrihet i andra kommuner. Inte heller mot 
förslaget att Socialstyrelsen får till uppdrag att utarbeta vägledningar för hur brukarna kan 
stödjas i valet av utförare. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 54 
Sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse den 26 mars 2014 
Arbetsutskottets förslag till yttrande 
Social- och äldrenämnden den 25 mars 2014 §50 
Remiss 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 54 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar social- och äldrenämndens förslag till yttrande över SOU 2014:2, 
framtidens valfrihetssystem, med den ändringen att sista stycket får följande lydelse. 
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Nacka kommun tillstyrker förslaget om att äldre personer ska få lagstadgad rätt att välja 
anordnare av hemtjänst. Det är rimligt att alla äldre i landet får samma rätt att välja, och att 
lagstiftningen blir konsekvent med barnfamiljers lagstadgade rätt att välja förskola och 
skola åt sina barn. Nacka kommun menar att äldres rätt att välja också bör utvidgas till en 
rätt att välja äldreboende. Nackas 20-åriga erfarenhet av valfrihet inom äldreomsorgen är 
mycket goda och visar att farhågor om att äldre inte kan eller vill välja inte stämmer. 
Valfriheten är en tydlig drivkraft för ökad kvalitet och större mångfald.  
 

Beslut i social- och äldrenämnden den 25 mars 2014 § 50 
Social- och äldrenämnden föreslår kommunstyrelsen att anta föreslaget yttrande till 
Socialdepartementet, dnr S2014/420/FST. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Hans Peters (C), 
Eva Öbom Ekdal (M) och Stefan Saläng (FP), bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Majvie Swärd (S) yrkade bifall till sociala kvalitetsenhetens förslag. 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade avslag till arbetsutskottets förslag.   
 

Beslutsgång 
Med avslag på Majvie Swärds yrkande och Rolf Wastesons avslagsyrkande beslutade 
kommunstyrelsen i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  
 

Reservationer 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet har länge varit kritiska till Nackas kundvalssystem. Dessa system har 
kommit att vara en grund för införandet av LOV-lagen. Hela idén med LOV handlar inte 
om reell valfrihet för brukarna (dvs att välja hur t ex deras hemtjänst ska utformas) utan om 
att kunna välja utförare. Vi är definitivt inte emot att brukarna ska ha ett stort inflytande 
över hur utformingen är men kundval, och därmed LOV, är fel väg att gå. När så den 
moderatledda Nacka-majoriteten så vill att LOV ska vara tvingande så hindrar man därmed 
kommuner att välja bort LOV även när medborgarna där valt bort kundval i demokratisk 
ordning.” 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
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”Miljöpartiet tycker det är bra med valfrihet. Valfrihet kostar dock ofta pengar och det 
börjar bli dags att utvärdera och se så att inte valfriheten inom hemtjänsten börjar kosta 
mer än den smakar. Vi välkomnar den styrande Alliansens önskan om att låta äldre själva 
välja äldreboende. Miljöpartiet anser dock att de äldre även ska ges möjlighet att välja 
boendeform, någonting som är svårt idag då kommunen helt saknar t.ex. trygghetsboenden 
för äldre. Med riktig valfrihet måste det finnas ett varierat utbud att välja ifrån, inte bara 
mera av samma sak.” 
 
Majvie Swärd (S) lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
 
”Vi är inte emot olika anordnare eller att medborgarna/brukarna själv ska kunna välja 
bland dessa. Det är mycket viktigt att man själv, som äldre, ska kunna påverka innehållet i 
hemtjänsten t ex. Det är synnerligen viktigt att det ställs tillräckliga kvalitetskrav på 
anordnarna och att de utvärderingar som görs sker på ett betydligt mer kvalificerat och 
rättsäkerts sätt än genom kundundersökningar. Det är t ex beklämmande att 
Caremas/Vardagas egna interna mätningar har så många fler mätpunkter och variabler än 
kommunens och då är ändå kommunen ytterst ansvarig för verksamheten och betalar 
bolagen med skattemedel. Det ligger i vårt intresse att skattepengarna ska användas till god 
omvårdnad av våra äldre och inte landa på någon skatteparadisö. Det är inte heller bra att 
stora bolag köper upp mindre, det blir privata monopol. Kvalitetsuppföljning, granskning 
och styrning behöver vara betydligt mer välutvecklat än vad det är i Nacka i dagsläget.” 
 
- - - - - 
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§ 116 KFKS 2014/139 

SLs trafikförändringar 2014-2015 
Yttrande till Stockholms läns landsting 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag till yttrande över remissen om 
trafikförändringar 2014-2015 med tillägget att utreda underlaget för dels en servicelinje i 
Saltsjöbaden som komplement till Saltsjöbanan och dels bättre tvärkommunikationer inom 
kommunen, t ex mellan Orminge och Fisksätra/Saltsjöbaden.  
 

Ärende 
Inför trafikförändringar i SL – trafiken för år 2014/2015 har Nacka kommun från 
Trafikförvaltningen inom Stockholms läns landsting erhållit ett remissbrev vilket inbjuder 
kommunen att komma in med synpunkter och förslag till förändringar i 
kollektivtrafikutbudet som ska träda kraft i december 2014. Inga beslut har fattats om dessa 
förslag.  
 
Enligt Trafikförvaltningen är utgångspunkten att trafikförändringarna ska träda i kraft i 
december 2014 men avsteg från detta kan förekomma. Flera av trafikförändringsförslagen 
är beskrivna på en översiktig nivå och behöver utredas grundligare vad det gäller kostnader 
samt konsekvenser innan beslut kan tas om att genomföra dem. De förslag som berör 
Nacka kommun framgår av bilaga 1. 

Förslagen till trafikförändringar för år 2014/2015 är konkreta och i förslagen finns det 
positiva inslag. Nacka kommun anser att det kollektivtrafiknät som finns i dag måste 
förstärkas och tillföras ytterligare resurser än de föreslagna, förutom med anledning av 
befolknings- och arbetsplatstillväxten, också särskilt med hänsyn till ombyggnaden av 
Slussen. Förstärkning av kollektivtrafiken ska ske såväl under högtrafik som under dag- och 
kvällstid samt på helger. Det gäller såväl lokalt resande som över Saltsjö- Mälarsnittet. I 
yttrandet kommenteras Trafikförvaltningens förslag till ändringar i SL-trafiken för 2014-
2015 samt föreslås kompletterande förbättringar och några utredningar. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 55 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 31 mars 2014 
Arbetsutskottets förslag till yttrande 
Trafikförvaltningens förslag i SL-trafiken år 2014/2015  
Trafikförvaltningens kommentarer på Nacka kommuns yttrande för år 2013  
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 55 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar trafikenhetens förslag till yttrande över remissen om 
trafikförändringar 2014-2015 med följande ändringar/ tillägg.   
 
• Norra Boo genomgår en stor förnyelse där gamla sommarstugeområden omvandlas till 

villaområden, bl a Björnberget/Kummelnäs. Trafikförvaltningen bör tillsammans med 
kommunen utreda hur busstrafiken bör förstärkas. (Ersätter sista punkten under Boo) 

• Trafikförvaltningen bör överväga fler direktbussar längs Värmdövägen till Slussen, så 
att färre behöver byta buss i Orminge.  

• På Älgö slutförs nu en stor förnyelse med stor befolkningsökning, vilket gör att det bör 
finnas underlag för ökad turtäthet.  

• Sista meningen ändras enligt följande: ”…till exempel Hässelby och Skärholmen 
Norsborg.”  

• Tidigare planer på stombusslinjen bör realiseras, i första hand genom att linjen 
Orminge, Gullmarsplan, Älvsjö och Botkyrka sätts i bruk. 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S), Rolf Wasteson (V), 
Stefan Saläng (FP), Jan-Eric Jansson (KD) och Sidney Holm (MP), bifall till 
arbetsutskottets förslag med det tillägg att utreda underlaget för dels en servicelinje i 
Saltsjöbaden som komplement till Saltsjöbanan och dels bättre tvärkommunikationer inom 
kommunen, t ex mellan Orminge och Fisksätra/Saltsjöbaden.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
”Miljöpartiet välkomnar att hela kommunstyrelsen ställer sig bakom förslaget att även 
tidigare planer på stombusslinjen Orminge-Gullmarsplan-Älvsjö-Botkyrka sätts i bruk. 
Miljöpartiet vill dock gå ännu längre och redan år 2015 sjösätta en superbuss satsning på 
fem miljarder kronor för att lösa trängseln i kollektivtrafiken på kort sikt. 
http://www.mp.se/stockholmsregionen/just-nu/mp-satsar-pa-superbussar 
Det är bra att Alliansen nu vill utreda bättre tvärförbindelser i Nacka och hoppas att 
Miljöpartiets förslag om linbanor får en seriös utredning. Vi ser också positivt på 
”matarbuss satsningar” i Saltsjöbaden och skulle även vilja se sådana i Boo för att 
underlätta att välja bort bilen.” 

http://www.mp.se/stockholmsregionen/just-nu/mp-satsar-pa-superbussar
http://www.mp.se/stockholmsregionen/just-nu/mp-satsar-pa-superbussar
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Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Det är glädjande att behovet av mer utvecklade bussturtäthet och nya linjer börjar komma 
i fokus. Nackalistan anser att Älta, Älgö och matarbusstrafiken behöver utvecklas. 
Anpassningen till linjer mellan olika kommuner som Tyresö och Värmdö behöver 
förbättras. Nya färdsätt behöver utvecklas. Fortfarande har inte Saltsjöbanan utretts seriöst 
i förhållande till tunnelbanealternativet. Småbussar kan vara ett praktiskt inslag i Nackas 
glesbygd och på småvägar. Det är glädjande att Saltsjöbanan inte transformerades till en 
tvärspårväg, något som Nackalistan kämpade hårt emot och kritiserades för. Nu sjunger 
alla partier i samma kör och verkar ha glömt bort gamla ställningstaganden.”  
 
Jan-Eric Jansson (KD) lät för Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna 
följande. 
 
”Nacka kommuns svar på Stockholms läns landstings förslag på ändringar är bra tycker vi 
Kristdemokrater. Vi framhåller vikten av fler busslinjer och det ökade behovet av 
kollektivtrafik till sjöss. 
Det som Kristdemokraterna ytterligare vill lyfta fram, är vad som står under rubriken 
Övrigt. 
Nacka vill föra fram att det inte är rimligt att det finns en zongräns för avgift som delar 
kommunen. ”Hela Nacka kommun, även Boo och Fisksätra/Saltsjöbaden, bör ingå i zon 
A. Nacka kan jämföras till exempel med kommunerna Solna, Sundbyberg, Lidingö och 
Danderyd vilka är inom zon A. Flera områden ligger längre bort från city än Nacka, till 
exempel Hässelby”. 
Nacka kommun framför här den ståndpunkt som vi Kristdemokrater i Nacka har, som vi 
förväntar oss blir SL:s och landstingets förslag för att öka kollektivåkandet.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är med tillfredsställelse som jag noterar att KS ställer sig bakom mitt förslag att 
stomlinjerna från Nacka till syd- och norrområden i länet nu ska realiseras. Särskilt 
angelägen anser vi att en linje Orminge-Gullmarsplan-Älvsjö-Botkyrka vore. På sikt vore 
det också lämpligt att göra dessa stomlinjer som trådbusslinjer – trådbusstekniken har 
utvecklats kraftigt och kan vara en tyst, energisnål och miljövänlig variant på bussar. Ända 
fram till 60-talet gick det trådbussar (och t.o.m trådlastbilar) till Kvarnholmen, nu är det 
dags att återupprätta dem.” 
 
- - - - - 
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§ 117 KFKS 2014/351-011 

Lokala miljömål 
Yttrande till miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 14 maj 2014 har 
föreslagit kommunfullmäktige anta lokala miljömål och att förslaget kommer att beredas 
vid arbetsutskottets sammanträde den 20 maj 2014. Vid miljö- och stadsbyggnads-
nämndens beredning förelåg arbetsutskottets förslag till yttrande från kommunstyrelsen, 
som därmed ingått i underlaget för nämndens förslag. Kommunstyrelsen godkänner 
arbetsutskottets yrkande. 
 

Ärende 
Enligt beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden1 har förslag till lokala miljömål för Nacka 
remitterats till berörda nämnder och styrelser i kommunen. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott har gett i förslaget till yttrande – som avser hela kommunstyrelsens 
ansvarsområde -  för att det skulle komma in i tid inför miljö- och stadsbyggnadsnämndens 
behandling av det slutliga förslaget.. Yttrandet innehåller bland annat förslag om att målen 
bör systematiseras utifrån effektmål som följs upp på kommunstyrelsenivå i och åtgärdsmål 
som hanteras på nämndnivå. För kommunens styrning och ledning är det också viktigt att 
vidare diskutera hur målen kan inordnas i det ordinarie mål- och budgetarbetet. Miljömålen 
innebär att det blir viktigt att skapa förutsättningar och starka incitament för enheterna och 
produktion av välfärd för att de ska kunna agera miljösmart. Målen innebär också ökat 
ansvar för uppföljning och utveckling av arbetsmetoder. Om kostnader till följd av detta 
inte ryms inom befintlig nämnds budget måste ytterligare medel avsättas. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 56 
Samordnings- och utvecklingsenhetens tjänsteskrivelse den 23 april 2014 
Arbetsutskottets förslag till yttrande 
Nackas lokala miljömål, missiv 
Lokala miljömål, förslag 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 7 mars 2014 § 52 
 

                                                 
1  (MSN 2012/156-003) 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 56 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande av de lokala miljömålen med följande tillägg. 
 
I fler av etappmålen anges värden (för minskat utsläpp etc) som ska uppnås. För att kunna 
bedöma realismen i målen och omfattningen på de åtgärder som behöver vidtas för att nå 
målen behöver man veta vad dagens värden är. Ärendet bör kompletteras med detta.  
  
I det fortsatta arbetet är det viktigt att bedöma kostnaderna för att nå de olika målnivåerna. 
I samband med de årliga mål- och budgetprocesserna får man pröva vilka insatser som kan 
genomföras på kortare och längre sikt.   
  
Ansvaret för uppföljning och revidering av målen bör tydliggöras. Man bör överväga att 
samla det ansvaret inom en enhet och en nämnd.   
 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 7 mars 2014 § 52 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutar att remittera bifogat förslag till lokala miljömål 
för Nacka till berörda nämnder i kommunen. Sista svarsdatum är den 24 april. Förslaget 
ska därefter bearbetas utifrån nämndernas remissvar och ett färdigt förslag till Lokala 
Miljömål ska beslutas i MSN den 14 maj för att sedan föreläggas kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige i juni.  
Mål 5.5 andra meningen ändras till: Vid nyexploatering och förtätning ska de riktvärden för 
buller från trafik som riksdagen beslutat tillämpas. Miljöenheten uppdras att justera texten i 
avsnitt D utifrån att avvägningar och sammanställningar av remissvar ska göras av MSN. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att kommunstyrelsen noterat att miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden den 14 maj 2014 har föreslagit kommunfullmäktige anta lokala 
miljömål och att förslaget kommer att beredas vid arbetsutskottets sammanträde den 20 
maj 2014. Vid miljö- och stadsbyggnadsnämndens beredning förelåg arbetsutskottets 
förslag till yttrande från kommunstyrelsen, som därmed ingått i underlaget för nämndens 
förslag. Kommunstyrelsen godkänner arbetsutskottets yrkande. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Bra att det planeras för lokala miljömål. Målet för EUs Vattendirektiv är att nå minst god 
vattenstatus i alla vatten senast år 2015 och att ingen vattenstatus ska försämras (vilket 
dessvärre nyligen skett i Neglingeviken). Nacka har mycket kvar att göra för att målen om 
god ekologisk och kemisk status ska uppnås!. (se t ex sid 34 i den uppdaterade versionen av 
Översiktsplanens underlag.) Av någon anledning har tidsfristen flyttats fram till 2021 i 
handlingarna till KS, vilket tyder på att frågan inte har så hög prioritet. Tyvärr! Sen är det ju 
Trafikverket som brister i ansvar när det gäller miljökonsekvenser av Värmdöleden. Den 
ekologiska statusen i Skurusundet är otillfredsställande. Varför sätter inte kommunen press 
på TV om dagvattenrinningen från Skurubron? Och bullerfrågan?  
Viktigt att få med är systemet med ekosystemtjänster. Buller och luftpartiklar är viktigt att 
motverka och kartlägga eftersom det rör människors och djurs hälsa. Med den kommande 
bebyggelseexpansionen kommer tyvärr värdena att ytterligare försämras. I Förslag till lokala 
miljömål, sid 6, punkt 4, som handlar om läget i hav och sjö står: ”Ytterligare kapacitet 
förstörs om mark hårdgörs i samband med exploatering.” Nackalistan undrar varför denna 
kunskap inte följs då det t ex gäller vägexploateringar i förnyelseområden? ” 
 
- - - - - 
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§ 118 KFKS 2013/512-040 

Ny webblösning för extern och intern kommunikation 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att det, med start 2014, ska göras en upphandling och 
utveckling av ny webblösning för extern och intern kommunikation. Den samlade 
kostnaden beräknas uppgå till 11 miljoner kronor under tre år, 2014-2016. De ekonomiska 
förutsättningarna behandlas i mål och budget 2015-2017. 

Ärende 
Projektets uppdrag är att ersätta kommunikationskanalerna www.nacka.se, KanalN och 
samarbetsytor. Dessa tre webbplatser lanserades 2008-2010 och behöver bytas ut av två 
skäl: 
 

1. Utvecklingen går fort inom det digitala området och Nacka kommun behöver 
utveckla en ny digital plattform för att möta de behov som medborgare, 
medarbetare, anordnare, företagare och förtroendevalda uttryckt vad gäller 
tillgänglighet, dialogmöjligheter, kunskapsdelning och aktualitet.  
 

2. Nuvarande lösning kan inte uppgraderas och de tekniska miljöerna är instabila. 
Lösningen baseras på Microsoft Sharepoint 2007 som är en gammal version som 
Microsoft kommer sluta ge support på. 
 

Målet är att Nacka kommun ska ha en framtidssäkrad, flexibel, tillgänglig och snabb 
webblösning som präglas av öppenhet, enkelhet och dialogmöjligheter och som stärker 
bilden av att Nacka är en attraktiv plats att leva, vistas och verka på. 
 
Kostnad för upphandling och utveckling av ny webblösning för extern och intern 
kommunikation beräknas uppgå till 11 miljoner kronor fördelat på tre år.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 57 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 april 2014 
Projektdirektiv 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 § 57 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

http://www.nacka.se/
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Kommunstyrelsen beslutar att det, med start 2014, ska göras en upphandling och 
utveckling av ny webblösning för extern och intern kommunikation. Den samlade 
kostnaden beräknas uppgå till 11 miljoner kronor under tre år, 2014-2016. De ekonomiska 
förutsättningarna behandlas i mål och budget 2015-2017. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 119 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ordförande 
(C) i det lokala rådet Trygg och Säker i Älta från Elin 
Hernstedt samt val av ny ordförande för tiden intill 
utgången av 2014 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar om entledigande. 
 
Som ny ordförande väljs Håkan Ekengren, Bergstigen 14, 131 33 ÄLTA. 
 
- - - - - 
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§ 120 

Politikerinitiativ om att utreda ett alternativ till en 
reningsbassäng i Kyrkviken 
Politikerinitiativ den 19 maj 2014 av Sidney Holm (M)  

Beslut 
Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att bereda ärendet. 
 

Ärende 
Ett politikerinitiativ har inkommit från Sidney Holm angående att hitta ett alternativ till 
reningsbassäng i Kyrkviken, för rening av dagvatten. 
 

Handlingar i ärendet 
Politikerinitiativ av Sidney Holm (MP) 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade överlämna politikerinitiativet till stadsledningskontoret för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 121 

Politikerinitiativ angående byggnation av gångväg under 
Danvikstullsbron 
Politikerinitiativ den 19 maj 2014 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att bereda ärendet. 
 

Ärende 
Ett politikerinitiativ har inkommit från Sidney Holm angående att kontakt tas med 
Stockholm stad för att utreda möjligheterna att binda ihop kommunerna med en gångväg 
längs vattnet under Danvikstullsbron.  
 

Handlingar i ärendet 
Politikerinitiativ av Sidney Holm (MP) 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade överlämna politikerinitiativet till stadsledningskontoret för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 122 

Övriga frågor 

Beslut 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
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